
PROTOKÓŁ Nr XXVI/20 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 lipca 2020 r. 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Otwieram XXVI sesję Rady Gminy 

Kostomłoty, witam na dzisiejszej sesji panią wójt, panią sekretarz,  pana skarbnika, panią 

mecenas,  szanownych radnych i pracowników Urzędu.  Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, że w sesji uczestniczy 12 radnych zatem Rada ma moc podejmowania 

prawomocnych uchwał.  (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Przedstawię proponowany porządek .  

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przyjęcie programu sesji. 

3.Przyjęcie protokołu Nr XXV z  sesji Rady Gminy Kostomłoty.  

4.Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. Rozpatrzenie i debata nad raportem o stanie gminy Kostomłoty za rok 2019. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kostomłoty. 

8. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z 

wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2019 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2019 r. 

10. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Kostomłoty za rok 2019. 

11. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej we 

Wrocławiu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kostomłoty za 2019 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kostomłoty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Kostomłoty na rok szkolny 2020/2021. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/135/19 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach Sp. z o.o. na lata 2020-2025”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVIII/136/19 Rady Gminy Kostomłoty z 

dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie „określenia zasad udzielania i sposobu rozliczania dotacji 

celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków lub szczelnych 

zbiorników bezodpływowych na cieki bytowo-gospodarcze na terenie Gminy Kostomłoty”. 

17.Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

18.Interpelacje i zapytania. 



19.Wnioski i oświadczenia. 

20. Sprawy bieżące. 

21.Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Gminy. 

Czy są uwagi do porządku obrad. Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Pani przewodnicząca, wysoka Rado chciał abym wprowadzić 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Kostomłoty 

porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy przy opracowaniu Planu 

Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia. W związku 

z tym, że mamy niedużo czasu żeby przystąpić do programu w sprawie mobilności, 

musielibyśmy zwoływać sesję nadzwyczajną, udało nam się dzisiaj tą uchwałę otrzymać, 

dlatego chciałabym aby Rada wyraziła zgodę na podpisanie porozumienia w sprawie tego 

programu. Tutaj oddam głos pracownikowi panu Mieczysławowi Kudryńskiemu, który 

pokrótce przedstawi o co w tym wszystkim chodzi. Bo chcemy przystąpić do programu 

przewozów nie tylko na terenie gminy, ale do przewozów, które będzie organizowało miasto 

Wrocław między poszczególnymi miastami i oddam głos, także mapy, nie wiem czy wszyscy 

otrzymali, ale jakbyście po sąsiedzku popatrzyli na te mapy, obszar dowozu obejmuje 

praktycznie nasz powiat średzki bez gminy Udanin, ale my chcemy w to wejść. Proszę 

panie… może na początku żeby nie przetrzymywać pracownika, jakby mógł wyjaśnić jak 

będą pytania. 

 

Mieczysław Kudryński – Miejski Obszar Funkcjonalny Wrocławia z angielskiego SUMP musi 

opracować plan wzmożonej mobilności. Dlaczego użyłem sformułowania musi dlatego, że w 

perspektywie finansowej Unii Europejskiej na lata 2021 – 2027 jeśli chodzi o możliwość 

dostępu do środków finansowych na mobilność jest to warunek posiadanie tego SUMP-u, 

tego planu jest warunkiem. Były dwa spotkania, dwa spotkania przez internet, ostatnie 

spotkanie było 20 lipca pani wójt ze mną brała udział w tym spotkaniu, w większości 

wójtowie, prezydenci,  burmistrzowie i ustaliliśmy, że warunkiem żebyśmy zdążyli do 2021 r. 

do końca mieć ten plan jest do 15 września żeby każda z 37 gmin podjęła taką uchwałę, bo to 

jest ważne, wystarczy, że jedna gmina podejmie uchwałę innej treści wtedy nie da się zrobić 

tego planu zrównoważonej mobilności, bo nie będzie porozumienia. Pani wójt zadecydowała, 

dostaliśmy projektu uchwały wczoraj po południu, żebyśmy dzisiaj wprowadzili do porządku, 

bo inaczej do 15 września możliwe, że trzeba  by było zwoływać specjalną sesję w celu 

przyjęcia tego planu. Ten plan, to nie jest opracowanie linii komunikacyjnych połączeń i 

godzin, ten plan to jest strategia rozwoju dla tego obszaru, gdzie będzie uwzględnione i 

Koleje Dolnośląskie i połączenia autobusowe i na to Unia Europejska od 2021 możliwe, że na 

dzisiaj w perspektywie będzie miała przeznaczone środki. Dostaliście szanowni państwo radni 

mapki i dostaliście projekt uchwały są tam wymienione wszystkie gminy, bo muszą być. Jeśli 

są pytania, to odpowiem. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Ja jeszcze uzupełnię jeżeli można. Proszę państwa w trakcie 

opracowywania tego planu będziemy mieli wgląd, będziemy mogli się wypowiedzieć w 

różnych kwestiach. My przystępujemy do tego programu w głównej mierze przez to, żeby te 

połączenia  komunikacyjne nie odbywały się tylko na terenie gminy, tylko żeby były 

połączenia już Wrocław – Środa, Wrocław-Legnica, żebyśmy mieli przez swój teren 

przejeżdżającą komunikację, która będzie jakby nie naszym zadaniem, ale będzie zajmowała 

się właśnie cała aglomeracja czyli Wrocław przejmuje patronat. Cały koszt tego planu to jest 

800 000,00 i na to województwo otrzymuje środki, Gmina nie uczestniczy w wydatkach, czyli 



my jakby nie uczestniczymy w kosztach przygotowania, to wszystko idzie ze środków 

unijnych. 

 

Mieczysław Kudryński - To wszystko idzie że Stowarzyszenia Aglomeracji Wrocławskiej, ale 

to co powiedziała pani wójt my nie tylko będziemy mieli wgląd, my będziemy  musieli być 

organizatorem spotkań konsultacyjnych tak, że na terenie gminy będziemy współautorem w 

ten sposób tego planu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Są pytania jeszcze? 

 

Radny Mariusz Żałobniak – Ja mam pytanie, w mapce na różowo zaznaczono pozostałe 

gminy i powiaty, które nie uczestniczą w tym projekcie, czyli w naszym przypadku Gmina 

Udanin, na terenie powiatu wołowskiego Wińsko. Rozumiem, że te gminy nie wyraziły woli. 

 

 

Mieczysław Kudryński – Najprawdopodobniej na tym etapie, bo na tym etapie w którym 

myśmy zostali zaproszeni, i skorzystaliśmy z tego zaproszenia. Patrząc na mapkę 

rzeczywiście wycięta Twardogóra, gdzie obok gminy są… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tu trzeba zwrócić uwagę, że Udanin w dużej mierze jeśli chodzi 

o komunikację idzie bardziej w Wałbrzych i w tamtą stronę i zaproszenie jakie myśmy 

otrzymali do komunikacji nas zbliża, zawsze zbliżało do Wrocławia nigdy nie mieliśmy 

styczności z Wałbrzychem i tutaj nie wiem dlaczego Udanin nie przystąpił do tego, ale 

prawdopodobnie tu będzie innych obszar Wałbrzyski. 

 

Radny Józef Osowski – Ponieważ pani wójt powiedziała, że zwalniamy pracownika żeby nie 

zatrzymywać, to ja mam pytanie może nie związane z tym, jeśli można. W czasie korona 

wirusa były dopłaty wojewody do przejazdów czy my staraliśmy się o te dopłaty i jakie to 

były dopłaty i czy…, bo podobno Powiat dostał dopłaty, a Gmina nie dostała. 

 

Mieczysław Kudryński - To nie jest tak, że Gmina nie dostała, myśmy razem z Powiatem, 

dopiero 28 maja ustawa weszła w życie, w maju ustawa kwietniowa i była możliwość 

złożenia wniosku do Wojewody. Złożyliśmy wniosek, złożyliśmy prawidłowe wyliczenia, 

tydzień temu już wojewoda dostał z powrotem podpisany przez nas aneks do umowy, i ta 

dopłata to jest… zgodnie z ustawą o funduszu rozwoju przewozów autobusowych dopłata jest 

do złotówki do wozokilometra. W tej chwili przez covid, przez to że mniej ludzi jeździ, a nie 

można ich pozbawić transportu państwo przeznacza do 3 zł do wozokilometra, czyli jeżeli 

będzie 5...10 % nie mniej niż 10%, Wojewoda nie więcej niż 3 zł. Jeżeli deficyt jest na 

poziomie na przykład 3,50 Wojewoda, my 50 groszy, jeżeli deficyt będzie mniejszy, to 

proporcjonalnie do 3 zł Wojewoda, a my nie więcej niż 10%. Taki aneks do umowy z 

Wojewodą żeśmy podpisali. 

 

Radny Józef Osowski – I od kiedy to działa? 

 

Mieczysław Kudryński – To działa od 1 kwietnia, zgodnie z ustawą. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Byliśmy, tu trzeba zaznaczyć, byliśmy jako pierwsza Gmina na 

terenie województwa dolnośląskiego, która to porozumienie podpisała. Nieprawdą jest, że 

Gmina Kostomłoty nie otrzymała. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękujemy bardzo i panu też 

dziękujemy. Proszę państwa kto jest za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Kostomłoty porozumienia międzygminnego 

dotyczącego zasad współpracy przy opracowaniu Planu Zrównoważonej Mobilności dla 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia? Proszę o głosowanie ręcznie. Kto jest za? 

12 radnych, kto się wstrzymał – 0, kto jest przeciw – 0. Dopisujemy do punktu 16/1. Kto z 

radnych jest za przyjęciem porządku z wprowadzonymi poprawkami, panie Rafale czy też 

przez podniesienie ręki? 

 
Rafał Czarnecki – Informatyk – Już można głosować. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Głosujemy już na tabletach. Poproszę o 

5 minut przerwy, awaria sprzętu. 

 

Wznowienie obrad po przerwie. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Minęło 5 minut przerwy, wznawiamy 

sesję. Przechodzimy do punktu 3 przyjęcie protokołu, protokół był wyłożony w Biurze Rady 

uwagi nie wpłynęły. Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji nr XXV, proszę o głosowanie. 

Prosimy o cierpliwość, bo to tylko są sprzęty. Protokół został przyjęty 12 głosami za 

(jednogłośnie). Dziękuję, przechodzimy do punktu 4. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Informacja o działalności wójta w 

okresie między sesjami. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Sprawozdanie z działalności wójta gminy Kostomłoty za okres 

od 21 czerwca do 17 lipca 2020 r. 

 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad (projekty 

uchwał zostały państwu przedstawione). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- ustalenia stawki czynszu za dzierżawę przepompowni ścieków w miejscowości 

Wilków Średzki zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 199/3, obręb 

Wilków Średzki, 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w użyczenie na okres 5 lat, 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy na czas określony do 3 lat, 

- służby przygotowawczej, 

- zmiany zarządzenia 73/15 Wójta Gminy Kostomłoty z dnia 29 czerwca 2015 r. w 

sprawie  przyjęcia Instrukcji obiegu dokumentów finansowo-księgowych w Urzędzie 

Gminy Kostomłoty, 

- przedłużenia powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Św. Jana Bosko w Karczycach, 

- powołania Komisji Egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu na stopień 

nauczyciela mianowanego, 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2020 r.,  

- powołania komisji do przeprowadzenia przetargów na sprzedaż nieruchomości w 

dniu 3 lipca 2020 r., 



- zmiany zarządzenia nr 159/19 Wójta Gminy Kostomłoty z dnia 18 października 

2019 r. w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej oraz ustalenia 

regulaminu jej pracy, 

- wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy oraz w najem na czas 

określony do 3 lat, 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2020 r., 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej. 

 

3. 01.07.2020 r. -  spotkanie z firmą Alba w sprawie odbioru śmieci. 

                       - posiedzenie Rady Społecznej SPZOZ ZUM w Kostomłotach przyjęcie      

                         sprawozdania za rok 2019. 

4. 02.07.2020 r. -  uczestniczyłam w zebraniu wiejskim w Jakubkowicach. 

5. 03.07.2020 r. -  przeprowadziłam kontrolę odbioru śmieci w firmie Orlen i Lotos. 

                       -  uczestniczyłam w zarządzaniu kryzysowym wspólnie z gminami i     

                          Powiatem  w sprawie koronawirusa. 

6. 15.07.2020 r. -  spotkałam się z przedstawicielami Powiatu oraz projektantem w  

                               sprawie drogi  w Osieku. 

                       - spotkałam się z prezesem LGD w sprawie podziału środków. 

                       - spotkałam się z prezesem Alby w sprawie odbioru śmieci z  

                         działalności  gospodarczej. 

7. 17.07.2020 r. – podpisanie umowy w DUW na kanalizację wsi Jakubkowice. 

                        - odbiór promesy na budowę siłowni na terenie gminy Kostomłoty z  

                          programu  Odnowa Wsi.                                            

 

8. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

- warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 1 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 22.06.2020 r. do 15.07.2020 r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 13 

Decyzje dotyczące podatku 14, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
3 

zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
11 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

odroczenia Liczba ogółem =0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 



Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1 z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =1 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękuję pani wójt, otwieram dyskusję. 

Proszę. 

 

Radny Józef Osowski – Pani wójt mam pytanie, dlaczego wydała pani zarządzenie w sprawie 

przedłużenia obowiązków dyrektorowi szkoły w Karczycach, a nie zorganizowała konkursu, 

powołania w ramach konkursu? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Bo takie miałam prawo, przedłużyć…. 

 

Radny Józef Osowski - Ja nie mówię, że pani nie miała, tylko czy był jakiś powód… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Dlatego, że szukaliśmy dyrektora do Karczyc i pani dyrektor po 

przeprowadzeniu rozmów doszła do wniosku, że najlepiej trzeba by przedłużyć do końca 

sierpnia i wtedy zastanowimy się już  od 1 września kto będzie dyrektorem. Ponieważ pani, 

która jest obecnie dyrektorem musi zrobić uprawnienia. Ze względu na koronawirusa 

dopuszczają przepisy przedłużenie umowy. 

 

Radny Józef Osowski – I chciałbym jeśli można, zarządzenie w sprawie zmiany budżetu, 

czego to dotyczyło? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – To są przesunięcia między paragrafami w działach, oczywiście 

jest to w ramach moich kompetencji, zarządzenie było dość obszerne, bo wprowadzamy 

troszeczkę oszczędności… a głównie wybory. 

 

Radny Józef Osowski - To jeśli można jeszcze jedno pytanie odnośnie tego spotkania w 

sprawie podziału środków LGD, czy możemy się coś więcej dowiedzieć, czy Gmina dostanie 

jakieś środki? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie, mieliśmy oszczędności jeśli chodzi… bo rozmawialiśmy o 

podziale środków, otrzymaliśmy dodatkowo 50 tys. zł na stowarzyszenia. Niestety mimo 

złożenia wniosku, za późno żeśmy złożyli ten wniosek i mieliśmy 50 tys., a projekt jaki został 

przedstawiony, kosztorys opiewał na ponad 60 i ten wniosek został odrzucony. Nie mniej 

jednak rozmawialiśmy także i Gmina Kostomłoty nie dostanie tych pieniędzy, a chodziło 

konkretnie o LZS o Piotrowice. Rozmawialiśmy także o różnicach kursowych, które wynikły 

z podziału środków, wiadomo euro wzrosło i tam LGD uzyskało z różnic kursowych około 

160 tys. i też zaproponowano nam troszeczkę inny podział, bo dla wszystkich gmin po równo. 



Nie mniej jednak rozmawiałam z prezesem o tym, że złożyliśmy w marcu wniosek, gdzie 

zabrakło pieniędzy na drugą część, bo pierwsza część jeżeli chodzi o świetlicę Samborz 

została zaakceptowana, żeby 50 tysięcy przeznaczyć na Samborz. Po tej rozmowie 

umówiliśmy się na spotkanie na zarządzie i będę jeszcze raz na Zarządzie o tym rozmawiać 

żeby Zarząd te pieniążki przyznał nam na Samborz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Proszę panie radny. 

 

Radny Leon Barylak – Chciałem tylko sprostować, myśmy nie złożyli za późno tylko 

złożyliśmy jako ostatnia Gmina, mimo tego… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik –Tak jako ostatnia Gmina. Mieliśmy problem z 

kosztorysowaniem i nie udało się i złożyliśmy jako, przepraszam jako ostatnia Gmina. W 

LGD jest taka sytuacja, że jeżeli jest jeden projekt, to wygrywa ten, który złożył pierwszy 

wniosek. Mimo wysiłku pracownika złożyliśmy jako ostatni. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma. 

Dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma chętnych do zabrania głosu zamykam dyskusję. Przechodzimy 

do punktu 6. 

 

Sekretarz Gminy Anna Orzechowska – Jeszcze punkt 5 sprawozdanie z wykonania uchwał. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Rady Gminy. Nie odczytujemy, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie ma, nie 

widzę. Jeżeli nie ma zamykam dyskusję. 
 

 Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Przechodzimy do punktu 6 rozpatrzenie 

i debata  nad raportem o stanie gminy Kostomłoty za 2019 r. Nikt z mieszkańców nie zgłosił 

się do debaty, wczoraj były wspólne Komisje na temat raportu, była możliwość zadawania 

pytań, ale jeszcze dzisiaj gdyby ktoś z państwa radnych chciał zadać pytanie, to bardzo 

proszę, na temat oczywiście raportu. Zapraszam jeżeli ktoś, proszę panie radny. 

 

Radny Józef Osowski – Pani wójt chciałbym się dopytać o drogę Łowęczyce – Karczyce 

(skrzyżowanie), bo widzę, że już jest prawie gotowa jaki był nasz koszt udziałów w tej 

inwestycji? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie pamiętam. 

 

Radny Józef Osowski – Bo w raporcie jest… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – 25% z udziałów wkładu własnego… 

 

Radny Józef Osowski – Bo w raporcie jest 2 000 200,00, wydaje mi się, że trochę dużo… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie, to jest w granicach około 400 000,00 na pewno nie             

2 000 200,00  

 

Radny Józef Osowski – W raporcie jest 2 miliony… 



 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Na której stronie? 

 

Radny Józef Osowski – 13 punkt, 13/4. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie wiem do którego punktu się pan odnosi, ale jeżeli chodzi o 

drogi, to tutaj… przekazano dotację dla Powiatu Średzkiego w kwocie 2 250,90  na realizację 

inwestycji „Przebudowa drogi” proszę przeczytać. Na razie przekazano 2 tysiące, my dajemy 

do raportu co w tamtym roku przekazaliśmy. W tamtym roku przekazaliśmy 2 250,90 na 

realizację tej drogi, realizacja drogi będzie w tym roku, a w budżecie jest określona wartość w 

załączniku inwestycje ile przekazujemy do Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  Agnieszka Śladowska – Czy jeszcze ktoś ma pytania? Nie ma, 

dziękuję bardzo, zamykam dyskusję, ale jeszcze dla informacji  raport jest dostępny w BIP 

gminy Kostomłoty, jakby ktoś chciał sobie jeszcze sprawdzić. Przechodzimy teraz do punktu 

7.  

 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Wójtowi Gminy Kostomłoty (przewodnicząca odczytała projekt uchwały). 

Prosimy o głosowanie. Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy w obecności 12 radnych, stosunkiem głosów:  

ZA – 10 głosów 

P – 0 głosów 

W – 2 głosy  

podjęła uchwałę  w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kostomłoty. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękuję pani wójt, przechodzimy do 

punktu następnego. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Odczytanie uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu 

Gminy Kostomłoty za 2019 r., tutaj poproszę pana skarbnika. 

 

Skarbnik Gminy Rafał Hossa odczytał uchwałę nr IV/39/2020 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 17 kwietnia 2020 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu 

Gminy Kostomłoty w 2019 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękuję bardzo, przechodzimy do 

punktu następnego. 

 



Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Kostomłoty za 2019 r.(przewodnicząca odczytała projekt uchwały) Podejmujemy 

głosowanie. Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy w obecności 12 radnych, stosunkiem głosów:  

ZA – 11 głosów 

P – 1 głos 

W – 0 głosów  

podjęła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2019 r.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za rok 2019. 

Bardzo proszę pana przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Osowski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękuję panie przewodniczący.  

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Odczytanie uchwały Składu 

Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Kostomłoty za 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Osowski odczytał uchwałę nr IV/69/2020 Składu 

Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 26 czerwca 2020 r. w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Kostomłoty za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękujemy bardzo, przechodzimy do 

punktu 12. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska odczytała  projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 

rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Przechodzimy do głosowania. 

 



Radny Mariusz Żałobniak – Powinna być dyskusja. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Przepraszam, otwieram dyskusję. 

Wydaję mi się, że jesteśmy po wszystkich punktach dyskusyjnych więc… Pani mecenas  

powinna być dyskusja? 

 

Radca prawny Monika Gadzicka – Co do uchwały jeszcze możecie przeprowadzić państwo 

dyskusję, ale i tak już jest wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - To proszę powiedzieć wyraźnie, czy… 

 

Radca prawny Monika Gadzicka - Jeżeli ktoś z państwa chce zabrać głos, to nie dyskusja 

tylko zabranie głosu… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Czy ktoś z państwa chce zabrać głos w 

sprawie tej uchwały? Panie Mariuszu pan? 

 

Radny Mariusz Żałobniak – Nie, tylko zwróciłem uwagę, że do każdej uchwały powinna być 

dyskusja… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Dziękuję, zamykam dyskusję 

przechodzimy do głosowania. 

 Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 

stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia wójtowie Gminy Kostomłoty absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu z 2019 rok 

 

W związku z tym, że nie zadziałał system głosowanie odbyło się w sposób tradycyjny,  

imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Jednogłośnie otrzymała pani 

absolutorium od wszystkich radnych. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Proszę państwa cieszę się, jest mi niezmiernie, jestem 

zaszczycona, troszeczkę mnie te podziękowania wyprowadziły z rytmu, ale dziękuję 

wszystkim za zaufanie, to jest dla mnie ważne. To nie był łatwy rok, chcieliśmy zrobić dużo, 

korzystaliśmy z ostatnich środków, które były w ostatnim rozdaniu i udało się. Zostawiamy 

dużo pracy na terenie gminy, nie mniej jednak będzie to dla nas następna motywacja, bo są 

nowe rozdania, żeby tych zadań było coraz więcej. Starałam się nie tylko ja, bo sama wiecie, 



że nic nie zrobię, ja z całą swoją ekipą panią wójt, panią przewodniczącą, panem 

przewodniczącym, panem skarbnikiem i całą ekipą dokonaliśmy naprawdę dużo i za to im 

przede wszystkim dziękuję, że wspierają mnie, są ze mną, a przede wszystkim dziękuję wam 

radnym. Myślę, że następne lata będą coraz łatwiejsze, będą bardziej efektywne i będziemy 

się wszyscy starali żeby tych zadań zrobić na gminie coraz więcej, żebyśmy na mapie 

Powiatu Średzkiego przynajmniej nie wychodzili gorzej niż za rok 2019/2020. A to nawet 

poświadczyło Ministerstwo przekazując nam na udziały własne pieniądze, bo doceniają naszą 

pracę, widzą naszą pracę, widzą inwestycje, a ja zawsze powtarzam w każdej miejscowości 

cokolwiek zrobione, to jest mniej w następnych latach. Tak, że nie robię różnic, staram się we 

wszystkich wioskach cokolwiek zrobić żeby we wszystkich miejscowościach. Dzisiaj 

otrzymałam taką fajną wiadomość, że otrzymaliśmy 1  000 666,00 ale podwajają pieniądze i 

jest szansa na to, że będziemy kanalizować Ramułtowice. Bardzo bym chciała zakończyć ten 

etap w tamtym końcu gminy i myślę, że nam to się uda. Tak, że jeszcze raz serdecznie 

dziękuję za zaufanie i obiecuję, że nie spocznę na laurach i nie będzie to pierwsze 

absolutorium. Dziękuję serdecznie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Pani wójt, ja chciałabym dodać jako 

przewodnicząca i na pewno pierwsze co, to zaczniemy od Mariusza. Mariusz dziękujemy ci 

bardzo, bo to też twój rok był 2019. Pani wójt nie było lekko jako od nas radnych, ale i nie 

będzie mam nadzieję, że radni nas albo was, może was, a my jako radni będziemy dalej 

walczyć. Wiem, że nie zawsze żeśmy się zgadzali wiem, że było bardzo dużo dyskusji wiem, 

że lekko też nie miała pani z nami, bo nie zgadzaliśmy się w różnych sytuacjach, ale wiemy 

że doszło do bardzo dobrego konsensusu i jeszcze raz dziękuję Mariuszowi za cały tamten rok 

i pani wójt za zrealizowanie tamtego roku w stu paru procentach. Tak, że dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Dziękuję bardzo pani przewodnicząca, ja zawsze dążę do tego 

nie musi być lekko każdy może mieć różne zdanie. Naprawdę proszę mi wierzyć 40 lat pracy, 

ponad 20 lat w samorządach, obracam każdą złotówkę kilkakrotnie wybieram zadanie, które 

są zaniedbane, które są najpilniejsze i myślę, że Rada będzie mnie wspierać, będzie 

uruchamiać też i swoje kontakty żebyśmy jak najwięcej do gminy ściągnęli. I o to was proszę 

i obiecuję, że zrobię wszystko żeby było nie gorzej jak w roku 2019/2020. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Tak jest pani wójt, dziękujemy bardzo, 

ale też nie zapomnijmy, że mamy panią wicewójt bez niej byśmy na pewno nie dali rady. Nie 

dosyć, że duchowo wspiera, to jeszcze ogólnie wszystkim dookoła. Pani wójt dziękujemy za 

niesamowitą pomoc w realizacji pewnych zadań, które chyba tylko pani zna się na tym i 

bardzo mocna praca i jeszcze raz w imieniu całej Rady, wszystkich nas, pracowników tak 

samo dziękujemy niesamowicie za trud, który wkłada pani w naszą gminę. Dziękujemy 

bardzo. 

 

Zastępca Wójt Alicja Meusz – Ja też dziękuję, pani wójt dużo powiedziała, ja tylko skromnie 

powiem, że ja tutaj jestem dla was wszystkich. Dziękuję. 

 

Wiceprzewodniczący Ryszard Pisarek - Jeżeli można jeszcze, bo tu padły słowa 

podziękowania - pani wójt, pani wicewójt chciałbym serdecznie podziękować za wysokie 

miejsce w rankingu krajowym na prawie 1600 gmin nasza Gmina Kostomłoty zajęła tam 

wysoką pozycję na 267 miejscu, ale tak dla przypomnienia. Uważam, że w jedności siła, ja 

jestem zawsze takim sygnałem, że rozwijajmy tą gminę naszą, bo ja się cieszę niezmiernie 

jeżeli mamy chodnik w jednej miejscowości w drugiej miejscowości. Mamy budowanie 

jednego obiektu, drugiego obiektu tak, że serdeczne wielkie dzięki pani wójt, ale w ogóle 



chciałem podziękować serdecznie, złożyć podziękowanie dla wszystkich pracowników 

gminy, bo nie tylko pani wójt się angażowała, ale cały zespół ludzi. Cały zespół ludzi tworzy 

jedno – zwycięstwo i chciałbym serdecznie podziękować panu skarbnikowi za wszystko co 

czyni pan, a chciałem jeszcze serdecznie podziękować z mojej strony i od nas radnych 

przekazać dla osoby, która pozyskuje środki, która składa te wnioski. Szczęśliwie jakoś 

składa te wnioski i przynoszą efekty, przynoszę w postaci pieniążków i tutaj mówi się dużo o 

Kostomłotach, bo proszę państwa muszę powiedzieć szczerze, że ja troszeczkę jestem 

oddalony od Kosomłotów, bo pracuję w Opolu i Wrocławiu i mówią właśnie skąd ty 

pochodzisz, ja mówię z gminy Kostomłoty wiemy, słyszymy, czytamy Facebooka, serdecznie 

wielkie dzięki. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Dziękujemy, tutaj ja jeszcze raz dodam bardzo serdeczne 

podziękowanie skarbnikowi… 

 

Wiceprzewodniczący Ryszard Pisarek - Jeszcze chciałbym serdecznie podziękować, bo ja 

jestem taki gadulski pani Ani, pani Sekretarz. Pani Orzechowska Anna, która też dużo tutaj 

serca wkłada i cieszę się niezmiernie, że wiedzę którą, pani ukończyła studia ekonomiczne, 

które też spożytkowane są dla dobra naszej gminy. Dziękuję uprzejmie pani. 

   

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Zawsze jako skarbnik stawałam obok starosty kiedy były 

podziękowania dlatego role się troszeczkę zmieniły, nie ma lekko powiem wam skarbnik mój 

nie ma lekko, ale dziękuję za wszystko. 

 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

średniej ceny jednostki paliwa w gminie Kostomłoty na rok szkolny 2020/2021. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. Jeszcze przeczytam tą uchwałę. 

Teraz proszę o dyskusję, nie ma zamykam dyskusję, teraz przechodzimy do głosowania. 

  

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 

stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia średniej ceny paliwa w gminie Kostomłoty na rok 

szkolny 2020/2021.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

(przewodnicząca odczytała treść uchwały)Czy są pytania do tej uchwały? Nie ma 

przechodzimy do głosowania. 

 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 



stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XVIII/135/19 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Kostomłotach Sp. z o.o. na lata 2020-2025”. Pani mecenas czy mogę zgłosić żeby nie 

odczytywać uchwał? 

Monika Gadzicka-Kowalska radca prawny – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Mam prośbę może nie będziemy 

odczytywać uchwał i kto jest za nieodczytywaniem uchwał, proszę o podniesienie ręki. 

ZA – 11 głosów, PRZECIW – 1 głos, KTO SIĘ WSTRZYMAŁ – 0 głosów. Otwieram 

dyskusję, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 

stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska –Czy tutaj pani mecenas mogę poprosić 

radnych czy czytać uchwałę, czy w całości? 

Monika Gadzicka-Kowalska radca prawny – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Proszę o podniesienie ręki czy czytamy 

uchwałę… za nieodczytywanie uchwały w całości. Za – 11 radnych, 1 przeciw, wstrzymało 

się 0, nie będziemy czytać. Punkt 16 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XVIII/136/19 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie „określenia zasad 

udzielania i sposobu rozliczania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków lub szczelnych zbiorników bezodpływowych na cieki bytowo-

gospodarcze na terenie Gminy Kostomłoty”. 



Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. 

 

Monika Gadzicka-Kowalska – Tylko dwie autokorekty będą, bo są literówki w treści 

uchwały, w samej nazwie uchwały, w przedostatnim wersie powinno być bezodpływowym 

tam są literówki zrobione i w § 1 tam, gdzie są zmiany do § 4 budynek mieszkalny powinno 

być. Tam jest miszkalny powinno być mieszkalny, to stylistyczna autokorekta. 

 

Radny Mariusz Żałobniak – Pani mecenas też w § 1 jest „roziczania” powinno być 

rozliczania. 

Monika Gadzicka-Kowalska – A tak, nie zauważyłam tego. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Przechodzimy do głosowania. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 

stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Przechodzimy do 

punktu 16/1 to jest uchwałą wprowadzona przez panią wójt. 

 

Ad.16/1. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Tu mam też pytanie czy będziemy ją 

czytać. Kro jest za nieodczytywaniem tej uchwały proszę podnieść rękę. Za 11, wstrzymało 

się 0, przeciw 1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Kostomłoty porozumienia międzygminnego dotyczącego zasad współpracy przy opracowaniu 

Planu Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia. 

Otwieram dyskusję. Proszę. 

 

Radny Józef Osowski – Ta uchwała została wprowadzona dzisiaj do porządku obrad, nasze 

obrady oglądają również mieszkańcy naszej gminy myślę, że to jest interesująca uchwała dla 

nich. Dlatego dziwię się, że nie była odczytana. Jest króciutka można było ją odczytać… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Jeszcze panie radny powiem, że tutaj 

pracownik na samym początku była omówiona i na samym początku sesji jest omówiona 

dokładnie przez pracownika, były zadawane pytania żeby pracownik nie był wstrzymany 

zrobiliśmy to na początku sesji dotyczącej tej uchwały, którą pani wójt wprowadzała. 

 

Radny Józef Osowski – Nie straciłem jeszcze pamięci wiem, że była… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Każda uchwała jest publikowana na 

stronie… 

 



Radny Waldemar Sudoł – Ale było głosowanie… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Więc też i było głosowanie i 11 radnych 

było za, 1 tylko był przeciw. 

 

Radny Józef Osowski – Pani przewodnicząca, mogłem wyrazić swoje zdanie i wyraziłem. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Każdy może tak, że  najlepiej by było 

powiedzieć wcześniej. Ktoś jeszcze ma pytanie do tej uchwały? Nie ma , zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do głosowania. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12 radnych, 

stosunkiem głosów 

ZA – 12 głosów 

P – 0 głosów 

W – 0 głosów 

podjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Informacja o realizacji wniosków 

zgłoszonych przez radnych.    Nie było. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Interpelacje i zapytania. Proszę panie 

radny. 

 

Radny Edward Kulig – Pani wójt, ja mam takie pytanie czy jest pani w stanie przedstawić 

obecna sytuację związaną z projektami propozycji przebudowy autostrady, bo wczoraj pani 

mówiła, że są jakieś dodatkowe informacje. Chciałbym się dowiedzieć, nie tylko ja ale 

wszyscy zainteresowani mieszkańcy miejscowości. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak jak wczoraj mówiłam, że przyszła do nas jakaś wersja druk 

56 i 57, dzisiaj żeśmy to otworzyli i to są dyskusje w dalszym ciągu pokazują te pięć wersji. 

Nic się nie zmieniło czyli praktycznie Warszawa będzie rozpatrywać pięć jakby przebiegów. 

Czy wezmą nasz głos pod uwagę? Powinni, gdzie mamy jedno stanowisko, że idziemy 

starym śladem. Natomiast też jakby uspakajające było to, bo miałam dzisiaj spotkanie z 

firmą farmy wiatrowej i okazuje się, że jeżeli ta droga szłaby na Godków i Paździorno, to by 

było brak zachowania odległości wiatraka od drogi. I bardzo dziękowali że zwróciliśmy 

uwagę, zainteresowali się też tą drogą, będą rozmawiać w Warszawie i wspierać nas dlatego, 

że już mają decyzje, mają środki przydzielone na budowę farm. Będą wspierać nas żeby 

autostrada szła starym śladem. Chyba, że tak puszczą autostradę, a pozostawią to jako drogę 

szybkiego ruchu i puszczą drogę tą trzecią, czy czwartą wersję, która omija  zupełnie gminę 

Kostomłoty. Niemniej jednak utrzymujemy nasze stanowisko i nie było innych wersji, czyli 

pokazali nam ponownie tych 5 wersji jeżeli chodzi o 5 i o autostradę. 

 

Radny Edward Kulig - W tej kwestii bardzo był prosił żeby Gmina stworzyła, tak jak już 



wczoraj rozmawialiśmy, mapy w formacie przynajmniej A-2 tak żeby propozycje te, 

szczególnie dla zainteresowanych miejscowości Paździorna, Godkowa, Bogdanowa, Osieka i 

Mieczkowa, żeby wszyscy mieszkańcy poprzez tablice ogłoszeń mogli zapoznać się bardziej 

dokładnie… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Dobrze, dobrze, ja myślę, że pani - moja zastępczyni będzie w 

kontakcie z radnymi z tych miejscowości. Ustalicie sobie, bo nie każda mapa wielka wejdzie 

do tablicy a wydaje mi się, że daną miejscowość gdzieś tam w autostradzie pokazać no i 

jeżeli będzie możliwe, to nie ma problemu. Takie informacje… 

 

Radny Edward Kulig – Drugie pytanie – otrzymuję od swoich wyborców pytanie związane z 

możliwością korzystania z funduszu sołeckiego. Czy mogłaby pani powiedzieć, czy w 

przybliżeniu określić czas kiedy będziemy mogli go realizować. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Czy w ogóle, czy w jakim zakresie? Proszę państwa, nie 

schodzą nam jeszcze PIT-y w całości, przynajmniej porównywalnie do ubiegłego roku. 

Określimy na początku września czy uruchomimy, czy całkiem wstrzymujemy, na początku 

września. To nie tyczy pieniędzy tylko dla miejscowości, to także są zadania na jednostkach, 

bo też przyblokowaliśmy wszystkie wydatki. 

Radny Edward Kulig – Bo z tego co orientuję się, to są tylko możliwości korzystania jeżeli 

chodzi o paliwa na koszenia… 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak, tylko utrzymanie zieleni żeby nie zarosły nam pewne 

obiekty, pewne place tylko na paliwo na koszenie, no i oczywiście umowy na koszenia, bo w 

niektórych miejscowościach są umowy zlecenia na koszenia. To realizujemy. 

Radny Józef Osowski – Pani wójt, to znaczy, że rozważa pani możliwość, że w tym roku nie 

będą uruchomione fundusze na wioski? 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak. Oczywiście, to co mówiłam na początku kiedy była 

decyzja o pandemii blokowaliśmy i może być tak, że do końca roku za ten rok pieniędzy 

żadna miejscowość nie wykorzysta na inny cel jak utrzymanie zieleni. Chyba, że są sprawy 

bardzo awaryjne, zdarza się coś cieknie, coś się dzieje w świetlicy, to tak. Natomiast 

blokujemy i nie tylko wydatki jeżeli chodzi o miejscowości jak powtarzałam także w 

jednostkach, także w imprezach, te wszystkie wydatki blokuję. 

Radny Józef Osowski – Jeśli można, to mam rozumieć, że to będzie pani decyzja, czy to 

będzie decyzja Rady? 

Wójt Gminy Janina Gawlik – To będzie moja decyzja dlatego, że ja odpowiadam za budżet 

gminy.  

Radny Józef Osowski - No to jeśli mogę nawiązać do dyskusji, to pamięta pani jaka była 

dyskusja czy likwidujemy fundusz sołecki czy idziemy na tą pani propozycję, że obcinamy 

na pół i Gmina dokłada te środki i to była taka powiedzmy ostra dyskusja. Większość 

radnych się zgodziła na to ale też pod tym warunkiem, że wioski otrzymają te pół. Teraz 

okazuje się, że mogą nie otrzymać więc prosiłbym żeby pani rozważyła to, że jednak 

mieszkańcy czekają na to chociaż pół, bo zrezygnowali z połowy, a mogą nic nie dostać więc 

trochę będą zdziwieni i rozgniewani, że tak powiem. Dziękuję. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie radny, albo nie chce pan zrozumieć, bo pan przedstawił 

mi sytuację w czasach rozmowy, kiedy decydowaliśmy o likwidacji funduszu sołeckiego 

żeby wioska miała tą połowę, kiedy byłą inna sytuacja w kraju. My mamy teraz pandemię, 



proszę wierzyć, że nie schodzą dochody do gminy. Ja muszę w pierwszej kolejności 

zapewnić wszystkie dotacje, wszystkie wynagrodzenia, to co należy się ludziom, a dopiero 

potem wydatki obok i jeżeli mam decydować żeby zrównoważyć budżet po stronie 

dochodowej i wydatkowej, to wstrzymuję wydatki te, które nie są niezbędne. I dlatego nie 

mogę obiecać, że ja je uruchomię, bo nie wiem. Być może we wrześni powiem tak 

uruchamiamy pieniądze dla miejscowości. Natomiast na dzień dzisiejszy ja odpowiadam za 

budżet, bo to wynika z ustawy i teraz jeżeli nie ma się dochodów, to  trudno planować 

wydatki. Trzeba je wstrzymać i to jest prosta zasada, jeżeli będziemy mieli dochody, 

będziemy wydatkować. 

Radny Józef Osowski – Jeśli można pani przewodnicząca, nie dalej jak wczoraj pani mówiła, 

że Gmina nie jest tak strasznie zadłużona i te wskaźniki pozwalają jeszcze na pewne 

manewry finansowe, a gdybyśmy podjęli uchwałę odnośnie tego, że będzie jednak fundusz 

sołecki w gminie, to w tej chwili nie byłoby tej dyskusji tylko musiałby by być fundusz 

sołecki. Tak, że…. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie radny, musi to się prawdopodobnie tylko umrzeć. Jeżeli 

nawet byłby fundusz sołecki, a nie miałabym dochodów, to ten fundusz sołecki byłby 

nierealizowany. Nic by nie musiało być, bo można podjąć uchwałę o funduszu sołeckim ale 

wcale nie musi się go realizować. Tak, że proszę poczytać sobie podstawy prawne do 

gospodarowania budżetem i w tedy pan zrozumie, że trudno wziąć kredyt na wydatki 

bieżące, bo nie wyobrażam sobie, nigdy tego w życiu nie stosowałam, żeby kredyt brać na 

przejedzenie. Kredyt jeżeli bierzemy, bierzemy na wydatki inwestycyjne i absolutnie nikt nie 

przewidział pandemii od marca i nikt nie przewidział spadku tak dochodów. Natomiast jeżeli 

będziemy uzyskiwać dochody, co państwo już będziecie widzieli za pierwsze półrocze, a 

będziecie widzieli spadek, to nie ukrywam, że we wrześniu podejmiemy decyzję żeby 

uruchomić żeby miejscowości realizowały swoje zadania. 

Radny Józef Osowski – No myślę, że pani tak będzie gospodarować żeby ten fundusz jednak 

będziemy wykorzystywać. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja wierzę w to panie radny ponieważ uważam, że my jako 

Gmina dobrze wykorzystujemy środki… 

Radny Józef Osowski – To jesteśmy zgodni. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – I zanim podjęłam decyzję rozważałam czy wstrzymywać 

inwestycje, czy bieżące. Nie pozwolę sobie na wstrzymywanie wydatków inwestycyjnych 

natomiast z czystym sumieniem wstrzymuję bieżące. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska - Czy ktoś jeszcze ma pytanie? Nie ma, 

przechodzimy do punktu 19. 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Wnioski i oświadczenia. Nie widzę. 

 
Ad. 20. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Sprawy bieżące. 

 

Radny Józef Osowski – Chciałem zapytać pani wójt w związku z tym, że od września 

najprawdopodobniej ruszy szkoła, czy są planowane jakieś dodatkowe jeszcze autobusy 

odnośnie dojazdu, czy coś? Czy w tym kierunku są podejmowane działania, chodzi mi o 

dojazdy do szkoły… 



Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie wiem co ruszy od września nikt o tym jeszcze o tym nie 

wie, liczymy się z tym, że szkoły podstawowe będą otwarte i uczniowie będą dojeżdżać. 

Dowozy mamy, będzie ogłoszony przetarg, czyli wyłaniamy przewoźnika po przetargu i 

jesteśmy przygotowani. Kończymy Karczyce, tam troszeczkę remontu przeprowadziliśmy, 

nawet nie troszeczkę tylko dużo, jesteśmy przygotowani na przyjęcie uczniów do szkół. 

Jeżeli chodzi o przewozy lokalne, bo o to panu chodzi, nie zmieniamy nic w tym kierunku 

tak jak było do tej pory, tak będzie, nie ucinamy. Nawet jeżeli zostało troszeczkę 

zmniejszone przy pandemii, bo nikt nie jeździł odtworzymy to, jak dzieci dojeżdżały do 

szkół. 

Radny Józef Osowski – Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Czy jeszcze są pytania? Ja tylko 

informuję, że mamy od jutra już wakacje, pani wójt tak? 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak, ale to nie znaczy, że może nie być sesji nadzwyczajnej, 

będziemy się starać odkładać wszystko do września. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Życzę udanych wakacji, wypoczęcia i 

powrotu do pracy. 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Zakończenie obrad XXVI sesji Rady 

Gminy Kostomłoty.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. Protokołowała Irena Piotrowska 

 

 

    

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


